
 
ZÁPIS Z 1. JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY „PODNIKATELÉ V ZEMĚDĚLSKÉM A 

NEZEMĚDĚLSKÉM SEKTORU“ 

V rámci Strategie komunitně vedeného místního rozvoje 

 

Datum jednání: 9. 12. 2020 v 9:00 hod.  

Místo jednání:  zasedací místnost OÚ Čížová 

Přítomní:  dle prezenční listiny 

Zápis:    Ing. Nikola Linhartová 

 

Program jednání: 

1) Úvod 
2) Základní informace o stávající strategii (2014 – 2020) 
3) Základní socioekonomické ukazatele území MAS Brána Písecka 
4) Změna území působnosti MAS na období 2021 - 2027 oproti původní strategii 
5) Příklady úspěšných projektů ve stávající strategii 
6) Informace o výsledcích řízených rozhovorů a dotazníkových šetření 
7) Potřeby regionu v oblasti zemědělském a nezemědělském sektoru 

Inovace a dotační příležitosti pro podnikatele 
8) Potřeby regionu v oblasti zemědělském a nezemědělském sektoru 
9) Závěr 

 

Průběh jednání: 

1) Úvod 
Jednání zahájil předseda MAS Brána Písecka Roman Čarek a seznámil přítomné členy 
pracovní skupiny s programem dnešního jednání. Vyzval přítomné, aby se představili. 
Dále okomentoval úlohu MAS Brána Písecka v regionu. Zároveň uvedl, že během srpna 
2020 proběhlo rozsáhlé dotazníkové šetření a řízené rozhovory se starosty „našich“ 
obcí, jehož výstupem bylo zjištění potřeb regionu. Posledním krokem v analytickém 
šetření při tvorbě nové SCLLD je zasedání celkem tří pracovních skupin, na kterých se 
shodla Valná hromada MAS: 

• Obce, venkovský cestovní ruch a ochrana ŽP. 
• Podnikání v zem. i nezemědělském sektoru. 
• Vzdělávání, sociální služby a volnočasové aktivity. 
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2) Základní informace o stávající strategii (2014 – 2020) 
Předseda MAS Roman Čarek představil přípravu nové strategie komunitně vedeného 
místního rozvoje (SCLLD) pro období 2021 – 2027. Zároveň seznámil přítomné 
účastníky s průběhem stávající strategie 2014 – 2020 a čerpání finančních prostředků 
v jednotlivých operačních programech. 
 

3) Základní socioekonomické ukazatele území MAS Brána Písecka 
Předseda MAS Roman Čarek informoval přítomné o základních socioekonomických 
ukazatelích na území MAS Brána Písecka. Seznámil je také s vývojem počtu obyvatel 
na území MAS BP a s věkovou skladbou obyvatel.  
 

4) Změna území působnosti MAS na období 2021 - 2027 oproti původní strategii 
Předseda MAS Roman Čarek informoval přítomné o změně území MAS na období 2021 
– 2027. V novém období 2021 – 2027 nastává změna, kdy obec Myslín (94 obyvatel) 
neschválila zařazení svého území do území MAS Brána Písecka.  MAS bude nově 
sdružovat 23 obcí a 2 města s celkovou rozlohou 356,5 km2. 

 

5) Příklady úspěšných projektů ve stávající strategii 
Předseda MAS Roman Čarek představil přítomným příklady úspěšných projektů, které 
byly zrealizovány v programovém období 2014 – 2020.  
 

6) Informace o výsledcích řízených rozhovorů a dotazníkových šetření 
Předseda MAS Roman Čarek informoval přítomné o výsledcích řízených rozhovorů se 
starosty jednotlivých obcí, které probíhaly v průběhu srpna 2020 a s výsledky 
dotazníkových šetření.  
 

7) Potřeby regionu v oblasti zemědělském a nezemědělském sektoru 
Inovace a dotační příležitosti pro podnikatele 
Předseda MAS Roman Čarek představil podporovatelné aktivity v rámci realizace 
SCLLD a zahájil diskusi.  
Pracovní skupina se následně vyjádřila k několika problémovým oblastem a byly 
popsány plánované projekty účastníků. Byl naznačen potenciál v území MAS. 
 
Společná zemědělská politika (velikost projektu 50 000 Kč – 5 000 000 Kč) 

• Investice do zemědělských podniků. 
• Zpracování a uvádění na trh zemědělských produktů. 
• Diverzifikace a zakládání nových podniků. 
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• Lesnické technologie a produkty. 

Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost (velikost projektu 200 000 Kč – 
2 000 000 kč) 

• Pořízení nebo modernizace pro MSP. 
• Zavádění digitalizace a automatizace MSP. 
• Infrastrukturní energeticky úsporná opatření MSP. 
• Užitková vozidla na alternativní pohon. 

 

Přítomní diskutovali o úskalí stávajícího OP PIK a popsali možná zacílení svých 
budoucích projektů: 
 
TAK 
- V regionu na to MSP nejsou připravené 
- Technologie potřeba jsou, ale záleží na podmínkách výzev – co nejjednodušší a 

splnitelné 
- Obava z vyvolaných dodatečných investic a pořízení dalších věcí, které s projektem 

až tolik nesouvisí, ale musí se pořídit 
- Byl by zájem např. o:  
- digitalizace dojírny a evidence zvířat 
- vozidla na alternativní pohon (hybrid) – užitkové vozidlo 
- sušárny dřeva – fi. Ramia má projekt připravený (zastaralý stroj, který se neustále 

opravuje, východiskem je koupit stroj nový), technologie je pro podnik potřebná a 
jediná šance sušení dřeva v okolí je v Radomyšle, kdy jejich kapacita je na dlouhý 
čas vyčerpaná (cca na 2 roky)…suché dřevo se dováží z ciziny 

- v dnešní době je problém sehnat kvalifikovanou pracovní sílu 
- ZD Čížová – zájem o  energeticky úsporná opatření, pořízení jednoduchého stroje 

– např. automatický přihrnovač krmení 
- Softwarové a ostatní vybavení MSP – pro výrobu 
- Automatizace a digitalizace lze aplikovat v široké škále výrobních provozů…od 

dřevovýroby, kovovýroby, pekáren, až po živočišnou výrobu. 
- Potenciál v území je velký  

SZP 

- Infrastruktura a opravy zpevněných ploch v areálech 
- Pořízení strojů, zařízení a dalších technologií 
- Zajišťování zdrojů pitné vody a využívání dešťové vody u chovů hospodářských 

zvířat 
- Pořízení zásobníků na vodu 
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- Opravy staveb, jejich střech, lehké opláštění objektů 
- Řešení opuštěných areálů a staveb 
- Chybí kvalifikovaní zaměstnanci, problém ve vzdělávacím systému 
- Podpora v lesnictví – stroje, technologie, infrastruktura 
- Spolupráce mezi podnikateli a obcemi při pořízení strojů (např. sečení příkopů, 

zametání, zimní údržba místních komunikací atd.) 
- Potenciál v území je velký  

 

 

8) Závěr 
Předseda MAS Roman Čarek shrnul výsledky jednání a poděkoval pracovní skupině za 
konstruktivní průběh jednání. 

 

V Čížové, dne 9. 12. 2020 

Skončeno v 11 : 30 hod 

 

Zapsala: Ing. Nikola Linhartová 

Ověřil: Ing. Pavel Čapek 
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